

KETOFEN

Syrup & Tablets

Prescription Only Medicine

Composition:

Each teaspoonful (5 ml) syrup contains:

Ketotifen Hydrogen Fumarate equivalent to 1 mg Ketotifen

Each tablet contains:

Ketotifen Hydrogen Fumarate equivalent to 1 mg Ketotifen

Therapeutic Activity:

Asthma prophylactic, Antiallergic

Indications:

- Ketofen is indicated for the prevention of allergic bronchitis, all forms of bronchial asthma and for the prevention of asthmatic symptoms associated

with hay fever.

- Ketofen is also indicated for the prevention and treatment of different allergic disorders, such as:

Atopic dermatitis, allergic conjunctivitis, urticaria and allergic rhinitis.

Contraindications:

Ketofen is contraindicated in patients with known hypersensitivity to Ketotifen or to any component of the product.

Side Effects:

In addition to the desired effects of Ketofen, some side effects may occur during the course of treatment, such as:

Fever, headache, muscle aches, nausea, runny nose, sweating, vomiting, tiredness or weakness.

Rarely: itching, bloody or cloudy urine and abdominal pain.

Precautions;

Ketofen is used to help prevent asthmatic attacks, knowing that its effect is limited when an attack has already started.

Drug Interactions:

If you are taking another drug concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician, in order to prevent hazards or lack of efficacy arising from drug interactions.

- Ketofen should not be used concomitantly with sedatives.
- It may potentiate the effects of hypnotics, antihistamines and alcohol.
- It should not be used concomitantly with oral antidiabetic medications.

Pregnancy, Nursing and Pediatrics Use:

- Ketofen should not be used in pregnant women especially during the first trimester of pregnancy.
- Ketofen should not be used in breast-feeding women.
- Ketofen may be used in infants above 6 months of age.

Cautions:

- Ketofen may cause drowsiness, dizziness and may affect alertness.
- Patients are advised to be cautious in operating machines or driving.
- Thrombocytes count test should be carried out in patients taking antidiabetics concomitantly with Ketofen, due to a fall in the thrombocytes count, which return to normal condition when Ketofen is stopped
- Ketofen should be used with caution in patients with a history of epilepsy.
- Ketofen syrup may affect blood sugar levels.

To Avoid Poisoning:

- Keep the medicine out of the reach of children.
- If an excessive dose is taken or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you.
- Do not induce vomiting without consulting your physician.
- Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure that you are taking the right medication.
- Always notice the expiry date and never use medicines after the mentioned date.
- Avoid exposure of the drug to excessive heat and humidity during storage.
- Use the drug only as prescribed and do not exceed the recommended dose.

Recommended dosage unless otherwise prescribed by your physician:

- Adults and children over 3 years of age:
1 tablet or 5 ml syrup twice daily, once in the morning and once in the evening.

- Infants and children from 6 months to 3 years of age:
The dose is based on body weight, and is usually 0.25 ml of the syrup per kilogram body weight, twice daily, once in the morning and once in the evening.

Directions for Use:

- Ketofen may be taken with or without food.
- Patients shall adhere to the prescribed dose and shall take care not to skip any dose.
- Efficacy of Ketofen is based on taking it regularly as prescribed by the physician.

Storage:

Store the syrup at temperature between 15 - 25°C.
Store the tablets at temperature between 15 - 30°C

Presentation:

A bottle of 100 ml. syrup
A box of 20 tablets



Beit Jala Pharmaceutical Co.

81, Al-Madaress St.
P.O.Box 58
Beit Jala -Palestine
<http://www.beitjalapharma.com>

كيتوفين

شراب و أقراص

ملزم بوصفة طبية

التركيبة الدوائية:

تحتوي الملعقة الصغيرة (5 مليلتر) من شراب كيتوفين على كيتوتيفين هايدروجين فيوماريت ما يعادل كيتوتيفين 1 ملغم كل قرص يحتوي على كيتوتيفين هايدروجين فيوماريت ما يعادل كيتوتيفين 1 ملغم

الفاعلية العلاجية:

للقاية من الربو، مضاد للحساسية

الاستعمالات:

يستعمل كيتوفين لمنع التهاب القصبات التحسسي، جميع أنواع ربو- (Hay fever) (القصبات، و للقاية من أعراض الربو المصاحبة لحمى القش يستعمل كيتوفين أيضا للقاية من ولعلاج الاضطرابات التحسسية- المختلفة، مثل التهاب ملتحة العين، التهاب الجلد الاستشرائي التحسسي، الأرتيكاريا و التهاب الأنف التحسسي

دواعي عدم الاستعمال:

يجب عدم استعمال كيتوفين لدى المرضى الذين يعانون من حساسية لكيتوتيفين أو لاي من مكونات العلاج

الأعراض الجانبية:

إضافة إلى التأثيرات المرغوبة لكيتوفين، قد تظهر بعض الأعراض الجانبية خلال فترة العلاج مثل حمى، ألم الرأس، ألم العضلات، غثيان، سيلان الأنف، تعرق، مراجعة، - إرهاق أو تعب نادرا ما يحدث: حكة، تلون البول مثل لون الدم أو تعكره و ألم في البطن-

احتياطات:

يستعمل كيتوفين للمساعدة في الوقاية من نوبات الربو علماً بأنه لا يساعد عندما تكون نوبة الربو قد بدأت للتو.

التفاعلات بين الأدوية:

إذا كنت تتعاطى دواءً آخرًا أو انتهيت مؤخرًا من تعاطي دواء آخر، فعليك إخبار طبيبك لتفادي الأخطار أو عدم النجاعة الناتجة عن التفاعلات بين الأدوية.

يجب عدم استعمال كيتوفين بشكل متزامن مع المهدئات-
قد يعرّز كيتوفين تأثيرات الأدوية المنومة ، مضادات الهيستامين و الكحول-
يجب عدم استعماله مع أدوية السكري المتناولة عن طريق الفم-

الحمل، الإرضاع و الاستخدام لدى الأطفال:

يجب عدم استعمال كيتوفين لدى الحوامل خصوصاً في الثلث الأول من-
الحمل.

يجب عدم استعمال كيتوفين للمرضعات-
يستعمل كيتوفين للأطفال الذين تزيد أعمارهم عن ستة أشهر-

تحذيرات:

قد يسبب كيتوفين نعاس، دوار و قد يؤثر على اليقظة-
ينصح المرضى بأخذ الحيطه و الحذر في تشغيل الماكينات أو القيادة-
يجب عمل فحص لعدد الصفائح الدموية للمرضى الذين يأخذون مضادات-
السكري مع كيتوفين بسبب الانخفاض في عددها و الذي عادة ما يعود إلى
الوضع الطبيعي عند التوقف عن تناول كيتوفين
يجب استعمال كيتوفين بحذر عند المرضى الذين يشكون من حالة صرع-
مزمنة
قد يؤثر كيتوفين شراب على مستوى سكر الدم -

لتجنب التسمم:

احفظ الأدوية بعيداً عن متناول أيدي الأطفال -
في حال تناول جرعة زائدة أو إن تناول طفل الدواء عن طريق الخطأ، -
فيجب التوجه مباشرة إلى قسم الطوارئ مع أخذ الكمية المتبقية من
العلاج.
لا تحاول تحفيز القيء دون استشارة الطبيب-
لا تتناول دواءك في الظلام و اقرأ التعليمات لتتأكد أنك تأخذ الدواء-
الموصوف لك
تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية الدواء و لا تأخذ الدواء بعد تاريخ-
الانتهاء المذكور
يجب عدم تعريض الدواء لدرجة حرارة عالية أو رطوبة عالية خلال فترة-
التخزين
تناول الدواء حسب الوصفة فقط ولا تتجاوز الجرعة الموصوفة-

الجرعة الدوائية الموصى بها ما لم توجد تعليمات أخرى من الطبيب:

الكبار و الأطفال فوق عمر 3 سنوات
قرص واحد أو 5 مليلتر شراب مرتان يوميا، مرة في الصباح و مرة في المساء

الرضع و الأطفال من عمر 6 أشهر و حتى 3 سنوات
تعتمد الجرعة على وزن الجسم، و هي عادة 0,25 مليلتر من الشراب لكل كيلوغرام من وزن الجسم مرتان يوميا، مرة في الصباح و مرة في المساء

طريقة الاستخدام:

- يؤخذ كيتوفين مع الطعام أو بدونه -
- يجب على المرضى التقيد بالجرعة الموصوفة و الانتباه بعدم تفويت أي جرعة
- تعتمد فاعلية كيتوفين على تناوله بانتظام و حسب تعليمات الطبيب -

التخزين:

احفظ كيتوفين شراب على درجة حرارة ما بين 15 - 25 ° م
احفظ كيتوفين أقراص على درجة حرارة ما بين 15 - 30 ° م

العبوة:

عبوة تحتوي على 100 مليلتر شراب
علبة تحتوي على 20 قرص



شارع المدارس رقم 81
ص . ب 58
بيت جالا - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>

1401100-2